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Voorzitter, bijna 90 procent van de volwassen Nederlanders 

waardeert zijn/haar eigen geluk met een 7 of hoger. In Zoetermeer 

is dit niet anders.  

 

Maar om gezondheidsredenen, wegens baanverlies of schulden gaat 

het niet met alle stadsgenoten goed. De PvdA wil af van stille 

armoede en juicht initiatieven om langdurig werklozen weer aan het 

werk te krijgen toe. Oud-wethouder Kuiper droeg succesvol bij aan 

Zoete Kruimels, een project waardoor mensen weer aan de slag 

kunnen. De PvdA vindt dat het nieuwe college dit soort initiatieven 

moet omarmen.  

 

Van 5000 geregistreerde werkzoekenden naar 4000 is heel mooi, 

maar dit cijfer moet verder omlaag. Zoetermeer moet blijven werken 

aan een goed ondernemersklimaat, en meer werkgelegenheid. De 

PvdA verwacht deze collegeperiode actie rond Bleizo en de 

detailhandel, vooral omdat de toename van het aantal arbeidsplaatsen 

(330) achterbleef bij de doelstelling (500).  

 

De aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt is verbeterd. Een 

mooie mix van MBO- en HBO-studenten op de DIF verbetert de 

doorstroom, en de overgang van school naar werk wordt versterkt 

door beroepenmanifestaties als ‘Next step’ en ‘Zoetermeer on stage’. 

Dit spreekt de PvdA erg aan.  

 

Toch komen niet alle jongeren gemakkelijk mee. Dat blijkt wederom 

uit het tekort op het budget jeugdhulp. Hulp dichter bij huis en 

maatwerk per persoon - en niet per wijk - daar blijft de PvdA op 

hameren. Een efficiëntere besteding van het budget voor jeugdhulp? 

Ja. Inleveren op kwaliteit of het laten oplopen van wachtlijsten? Nee. 

Daar zet de PvdA zich de komende jaren voor in.  

 



Het Stadstheater en het CKC zijn verbouwd, Terra kan verhuizen en 

de Baztille blijft bestaan. We zijn benieuwd wat Sabine Huls als 

directeur van het nieuwe Stadsmuseum ons gaat brengen. 

Ondertussen genieten we van het Nationaal Videogame Museum, dat 

onlangs haar 20.000e bezoeker verwelkomde én is genomineerd voor 

het “beste uitstapje van Nederland”. Dat museum moet definitief 

verankerd blijven in onze stad. 

 

Culturele voorzieningen moeten laagdrempelig blijven. Goede 

toegankelijkheid daarbij vindt de PvdA belangrijk. 

 

Ontelbare keren hamerden we op een goed ingevulde 

toegankelijkheidsparagraaf in raadsbesluiten. Hoe bestaat het dat 

de Initiatiefnota Open Stad nog steeds niet is uitgevoerd?   

 

Ook dit stadhuis is niet zo toegankelijk als afgesproken. Daar is al 

het nodige over gezegd de afgelopen tijd en op deze avond. 

 

Maar de PvdA wil u er wel aan herinneren dat de verbouwing van het 

stadhuis een dossier was dat niemand wilde hebben in 2014 en dat 

vele tegenslagen kende, zoals een bouwcrisis, vleermuizen en een 

broedende torenvalk.  

Je zou de laatste tijd bijna vergeten dat er ook veel dingen goed 

gingen bij de verbouwing. Het stadhuis is binnen budget opgeleverd, 

het is nu een echte ontmoetingsplaats en het is enorm duurzaam 

verbouwd, dankzij het gebruik van zonnepanelen, warmtepompen en 

moderne beglazing. Daar mogen we als Zoetermeer gewoon trots op 

zijn! 

 

Over duurzaamheid gesproken: dat staat steeds hoger op de agenda. 

Huizen en kantoorgebouwen energiezuiniger en aardgasvrij maken is 

waarschijnlijk de grootste opgave van deze eeuw. We hebben al 

voorzichtig een aantal stappen gezet, maar er moet echt een tandje 

bij! Het Duurzaamheidspact gaat daarbij helpen.  

 



Alleen De Goede Woning heeft een concreet streefcijfer om 

bestaande bouw aardgasvrij te maken (namelijk 200 woningen per 

jaar).Terwijl het college, zonder eigen stappenplan of streefcijfers, 

wel het streefjaar 2040 heeft. In dit tempo duurt het nog 250 jaar 

totdat Zoetermeer CO2-neutraal is! Het college moet echt het 

voortouw nemen. Alleen wijzen naar het landelijke klimaatakkoord is 

onvoldoende. De PvdA zal daarover bij het Voorjaarsdebat 

voorstellen doen.  

 

Er is gelukkig meer aandacht voor de biodiversiteit en het niveau van 

onderhoud van de stad. Maar de PvdA is niet tevreden over de groene 

uitstraling van het Stadshart. Er is nog teveel steen en te weinig 

groen. Ook hierover zal de PvdA bij het Voorjaarsdebat voorstellen 

doen, want het kan zoveel leuker en aantrekkelijker.  

 

De PvdA zal ook blijven hameren op de duurzaamheidsparagraaf.  

Totdat de urgentie van duurzaam werken, bouwen, ondernemen en 

wonen bij iedereen tussen de oren zit. 

 

Voorzitter, Zoetermeerders willen gewoon fijn wonen in een veilige 

en gezellige buurt met veel groen, maar er zijn enorme wachtlijsten. 

Er zijn in de vorige collegeperiode 1400 woningen gerealiseerd en dat 

is mooi, maar er zijn ook 300 woningen onttrokken aan de markt. 

Daarom wil de PvdA een woning-barometer: welke woningen voor 

welke doelgroepen en prijsklassen zijn er in Zoetermeer? Hoeveel 

komt erbij of gaat eraf, in welke sector en voor welke doelgroepen? 

Met een planmatige aanpak en een inzichtelijke weergave kunnen we 

dan waar nodig bijsturen de komende jaren.  

 

En dat Zoetermeer als enige het woningbouwconvenant in de regio 

niet heeft ondertekend, blijft zeer teleurstellend. College, neem je 

verantwoordelijkheid, teken het convenant. En pak de wachtlijsten 

aan, zodat Zoetermeerders er zeker van kunnen zijn dat zij snel een 

passende en betaalbare woning kunnen vinden. 


